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F alusi gyerekként hogyan jutott arra a 
gondolatra, hogy színész legyen?

– Miskolcra jártam középiskolá-
ba, a Földes Ferenc Gimnáziumba, 
amelynek önképző köri előadásain 

évente két-három darabot is eljátszottunk. 
Egy alkalommal megkaptam a király sze-
repét Kisfaludy Három egyszerre című 
művében, amely meghatározó mérföldkő 
lett későbbi életemben, hiszen a nagy si-
kert aratott játékomat olyan művésznagy-
ságok is végignézték a nézőtérről, mint 
Szirtes Ádám, Kazimír Károly, Őze Lajos. 
Előadás után találkozhattam az általam 
csodált művészekkel, és miközben halál-
idegesen, rákvörösen fogadtam gratulá-
cióikat, ámulva hallgattam egybehangzó 
véleményüket, miszerint nekem érettségi 
után azonnal jelentkeznem kell a Színmű-
vészeti Főiskolára, mert színésznek szület-
tem. Tulajdonképpen el is dőlt a sorsom, 
hiszen attól fogva eltántoríthatatlanul csak 
a színészetre koncentráltam, csak azért 
hajtottam, tanultam, hogy bejussak a fő-
iskolára.

– Hogy emlékszik vissza a főiskolán töltött 
évekre?

– Amikor a felvételire érkezve egy sport-
zsákkal a vállamon leszálltam a vonatról 
Budapesten, azt sem tudtam, merre in-
duljak, hiszen életemben először jártam a 
fővárosban. Még a villamosra sem mertem 
felszállni, mert féltem, hogy rossz irányba 
visz, így gyalogszerrel jutottam el a szín-
művészetire. Amikor elsőre túljutottam 
a legelső rostán, nyomban felkerestem az 
akkori igazgatót, Olty Magdát, akihez csak 
vasszigorú titkárnőjén, Vaskónén keresztül 
lehetett bejutni. Én nem zavartattam ma-
gamat, félretoltam szegényt, és beléptem 
Oltyhoz, akivel öntudatosan közöltem, 
hogy mivel felvettek a főiskolára, szeretnék 
a kollégiumban lakni, hiszen nincs hová 
mennem, nem ismerek Pesten senkit. Olty 
Magda jót derült magabiztosságomon, és 
közölte, hogy még hátra van két forduló a 
felvételiből, háromezer-ötszáz jelentkező-
ből tizenkettőt vesznek csak fel, ezért egy-
általán nem biztos, hogy végleg bejutok, 
így a kollégiumi elszállásolás sem aktuális 

még az esetemben. Pimaszul azt feleltem: 
én tudom, hogy bejutok, és nagyon kéne az 
a szállás! Az igazgatónő gondolkodott pár 
percig, aztán utasította Vaskónét, szóljon 
a kollégium gondnokának, adjon nekem 
helyet az egyik kétágyas szobában. Persze 
sikerült átjutnom a további rostákon is, és 
négy éven át lakhattam a Vas utcai kolesz 
hatodik emeletén. Mivel közben kitört a 
nyár, vettem egy újságot, amiben az állás-
hirdetések között találtam egy nekem va-
lót, és elmentem a vakáció idejére a csepeli 
vasöntödébe segédmunkásnak, hogy ke-
ressek egy kis pénzt, hiszen egy árva fillér 
nélkül jöttem el hazulról! Összeszorítottam 
a fogamat, és dolgoztam tovább becsülettel, 
aminek később meg is lett a jutalma: ami-
kor már főiskolásként elkezdtem filmezni, 
és egyre ismertebb lett az arcom, valamiko-
ri munkatársaim megkerestek, és kinevez-
tek tiszteletbeli öntővé, amire máig büszke 
vagyok.

– Akkortájt minden frissdiplomás színész-
nek kötelező volt azonnal vidékre szerződnie, 
de ha jól tudom, ön ez alól is kivétel volt, hi-
szen a legendás Várkonyi Zoltántól egyedüli 
kedvezményezettként a Vígszínházba kapott 
ösztöndíjas szerződést.

– Ez így csak részben igaz, mivel az ösz-
töndíjas időszak letelte után sajnos nekem 
is le kellett húznom két évet vidéken, ame-

lyet tudtam, hogy muszáj kibírnom ahhoz, 
hogy aztán Pestre jöhessek színésznek. Az 
első évet Miskolcon töltöttem, ahol nagyon 
rosszul éreztem magam az évi öt főszerep 
dacára, ugyanis Ruttkai Ottó igazgató nem 
engedett el filmezni, ami miatt tetemes ösz-
szegektől estem el. Ebbe a kilátástalannak 
tűnő helyzetbe érkezett az Úr angyalaként 
egy szép napon a legendás kecskeméti szín-
igazgató, Radó Vilmos, aki felajánlotta, 
hogy menjek át hozzá a második évadra. 
Így is lett, nagyon szép évként emlékszem 
erre vissza, hiszen nem csupán csodás sze-
repeket játszhattam ott, de filmezni is el-
engedett Pestre, és még a színészházban is 
csak nekem volt írásbeli engedélyem nőket 
felvinni a szobámba! A portásnő nem győ-
zött bepanaszolni Radónál. 

koncz gábor képtelen kompromisszumot kötni

Eredetileg építésznek készült, apja orvosnak vagy papnak szánta, végül színész 
lett belőle. Mostanáig több mint száznegyven filmben láthattuk, és bár betöltötte 
hetvenedik életévét, ma is hetente több alkalommal áll színpadon az ország 
valamelyik színházában. Az utóbbi tíz évben szabadúszóként dolgozik, és nem 
csupán színészként, hanem rendezőként is számtalan darab fűződik a nevéhez: 
munkásságát – nem kevés kitüntetése mellett – Kossuth-díjjal is jutalmazták.
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